
Protokół Nr XII/15
Rady Gminy w Wąpielsku
z dnta I7 lipcaz}Is roku

Sesja rozpoczęła się o godzinie 11,00, a zakonczyła o godz. I2.a5
otwarcia Sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy witając wszystkich zebranych.

W Sesji udział bięrzę B radnych. Sesja jest władna podejmować prawomocne
uchwały.
W Sesji biorą udział: Wójt - Dariusz Górski, Sekretarz - GrzegorzDzierĘński oraz
Zaproszęni goście zgodni zlistą obecności.

Ad 3.

Proponow any porządek obrad :

1. Otwarcie obrad.
2. Stwierdzenię obęcności.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.
5. Podjęcie uchwał w sprawie;

zmian budzetowych,
zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko
Pomorskiego doty CząCę obszaru Chronionego Kraj obrazu Doliny Drwęcy

6. Informacja Wójta o podejmowanych działaniach w okresie między sesjami.
7. odczytanie pism, które wpłynęły do Rady Gminy.
8. Wolne wnioski i zap7Ąania.
9. Zakończente obrad.

Ad.4
Przyj ęcie protokofu z poprzedniej Sesji.
Pan Przewodntczący poinformował,' ze protokoł z poprzedniej Sesji dostępny był w
biurze Rady Gminy, a takŻe na poł godziny przed Sesją został wyłozony na sali
narad,jest równiez dostępny na stronie Bip Urzędu. Kazdy zainteresowany mogł się
z nlm Zapoznac. Przewodniczący zapytał, czy radni wnoszą uwagi. Nikt z radnych
uwag nie wniósł.
Zaprzyjęciem protokołu głosowało 13 radnych na 13 obecnych na sali.

Ad. s
Zmlany budzetowe zostały przedstawione przez p. Skarbnik Jolantę Rzeszot.

ogólne zwiększenie planowanych dochodów o 327.619,07, natomiast ogólne
zwiększenie planowanych wydatków to 327.576,03 w tym: zwiększenie z tyt.
podpisania umowy z Wojewodą Kujawsko - Pomorskim dot. dofinansowania do
modemizacji drogi Rypienica _ Lamkowizna - Radzikl Duże w kwocie 148.750zł.



Dzięki temu mogliśmy zwiększyć p1an wydatków na modetnizację kotłowni w bloku
w kwocie 28.750zł oraz przeznaczyc kwotę I20.000zł na zakup koparki. Dla GOPS
równiez została zwiększona dotacja o 149.935,27zł. Nastąpiły przesunięcia środków
w obrębie wydatków na ,, Pozostałej działalności gminy" z ,,Materiałów i
Wyposazenla" na,,Usługi pozostałe'' w kwocie 8.000zł ze wzgIędu na koszty festynu
rycerskiego. Zwiększęnie dochodów o 800zł z tyt.podatku od środków transpor1u i
nadwyzkę tę możnaptzeznaczyc na schroniska.

Treśó uchwały przedstawił Pan Przewodn tczący.
Zaprzyjęciem uchwały głosowało 13 radnych na 13 obecnych na sesji.
Uchwała Nr / 45115

- p. sekretarz: W zwięku z Uchwałą Nr IX/22l2015 Sejmiku Województwa
Kujawsko _ Pomorskiego z dnia 22 czętwca 2015r. w sprawie ptzyjęcia projektu
uchwały w sprawie obszaru chronionego Krajobrazu Doliny Drwęcy. W związku z
[Jchwałą Nr VI/06/11 Sejmiku Wojewodztwa Kujawsko - Pomorskiego dotyczącej
obszaru chronionego Drwęcy narastały sprzeciwy zarówno podmiotów
gospodarczych, samorządów gminnych jak i mięszkańców. Zgłaszano postulaty min.
w sprawach zniesienia zakazu lokalizowania obiektów budowlanych w pasie
szerokości 100m od linii brzegów rzek, jezior, i innych zbiorników wodnych, z
wyjątkiem urządzen wodnych oraz obiektów słuzących do prowadzetia gosp. rolnej,
ieśnej lub rybackiej oraz zakazu eksploatacji złóż surowców geologicznych dokonano
weryfikacji ustaleń. W Uchwalę Sejmiku Województwa nie zastosowano zapisu,
ktory dotyczyłby bezvvzględnego zakazu jakim jest: zakaz wydobywania do celów
gospodarczych skał' w tym torfu oraz skamieniałości, w tym kopalnych szczątków
roślin i zwterząI', atakŻe minerałów i bursŻynu. Chodzi o fakt, Że na tych terenach
znajdują się pobudowane domy, gospodarstwa oraz innę zaI<łady produkcyjne np. w
Radzikach Dużych. Wójtowie zgłosili zastrzęŻenia do art. 5 pkt.1.
Godz. i1.15 p. Przewodniczący zarządzIł 5 min' przerry
godz. 11.18 po przerwie sesje podjęto.

Treść uchwały przedstawił Pan Przewodniczący.
Zaprzyjęciem uchwały głosowało 13 radnych na 13 obecnych na sesji.
Uchwała Nr / XII/46/15

Do obrad sesji dołączono dodatkowy punkt dotyczący :

- Uchwały w Spr. Zmlany uchwały wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wąpie1sk na lata 20II _ 2026

Sprawa wynikła w ostatnich dniach. We wtorek 14 lipca, podczas posiedzenia
Komisji Budzetowej i Gospodarczej Radni doszli do wniosku, że dobrze byłoby
zakupić dla Gminy koparkę. Z uwagi na fakt, iŻ są osoby, które nie posiadają sieci
wodociągowej lub przyłączy zakup takowy znacznie obniŻył by cenę takiej



inwestycj t t przyłącza moŻna by robić juz własnymi siłami. Na ten cel Gmina
ptzeznaczyła kwotę l 40.000zł.

Treść uchwały przedstawił Pan Przewodniczący.
Zaprzyjęciem uchwały głosowało 13 radnych na 13 obecnych na sesji.
Uchwała ]r{r XII/47/15

Ad. 6.
p. Wojt: W związku z zagroŻeniem SuSZą' którą jest niestety zagrożonę prawie całe
Województwo Kujawsko - Pomorskie, Wojewoda nadesłał wskazania do szacowania
szkod spowodowanych SuSZą. W tym celu powołano komisję. JednakowoŻwskazania
co do sposobu Szacowania strat budzą wątpliwości . Chodzt okat gleby czyIi Kat. I -
piaski luźnę i piaski gliniaste. Wojewoda zmtentł wskazania i mamy wszystko tylko
sporządzaó dwa protokoły dla gleb suchych i pozostałych. Nie Są to jednak
odszkodowania W dosłownym tego Znaezenru a tylko dostęp do kredytów
preferencyjnych. Aby taki kredyt otrzymać straty muSZą wynieść 30%. .

odbył się równiez festyn rycerski, w którym wzięIl udział mieszkańcy Gminy ale
takżę powiatu.
LGD opracowuje strategię rozwoju. Jesteśmy na etapie wyboru firm do napisania
strategii. Będzie to dotyczyło nowego ksztahu LGD, poniewaz występują z niego
gminy powiatu Brodnickiego.
Podpisan o także umowę na budowę drogi Radziki Duze - Lamkowizna. Rozmawiano
na temat dofinansowania przyłączy dia mieszkańcow ok 10 km sięci głównej do
ztealizowania. Koszty są niemałe ale dzięki własnej koparce zostanązmniejszone.
W dniu 16.07.2015r. odbyło się spotkanie wójtów z gmin; osiek' Brzuze,
Świedziebnia, Radomin, Skrwilno * ip.u*ie progia-rl 

"-r.ri' ąd, przez który min.
każdy mieszkaniec gminy będzie mógł mieć dostęp do opłat, które jest zobowiązany
uiścić na konto gminy. Nasz koszt jest kosztem niefinansowym i wynosi I5o^. Z
częgo wynika' ze gmina nie poniesie w zwtązku z tym programem prawie żaónych
kosztów. Zatnsta\owane zostaną równiez programy do obsługi urzędu.
Zatrudniono muTarza do prac remontowych z dofinansowaniem przęZ UP.
Rozpocznie on pracę od prac remontowych na hali gdyż trzęba wymienić tapety
zgodnie z w skazaniem sanepidu.
Poczta Zrezygnowała z jednego pomieszczenie w związku z przeniesieniem
listonoszy do Rypina. PomieszCZęI7Ię to zostanie ptzęZnaczone dlapotrzeb GOPS - u.
Na przełomie marca i kwietnlaprzeprowadzono kontrolę zlJrzędu Wojewodzkiego.
T'{ieprawidłowości dotyczyĘ min. GoPS -u, gdzie nie były odzyskiwane alimenty i
byc moŻe ztego powodu Gmina poniesie karę finansową. Kontrola obejmowała datę
od roku 2009 do br. Za|egłosci wyniosły 750.000zł. Btak było wysyłanta upomnień,
wystawiania tytułów egzekucyjnych. W momencie gdy ktoś nie pŁaci alimentów za
niego wtedy płaci je fundusz,który potem odzyskuje je od dłuznika alimentacyjnego
i tego właśnie nie wykonywano. Nie zostały zachowane procedury działania.

p. Listkowski: Koszt przyłącza i dokumentacji płaci osoba zainteresowana. Kwota
jakązapłaci taka osoba to 30Yo nie mniej jednak niŻ2000zł.



Ad.7
p. Przewodnlczący odczytał pisma wpływające do gminy
oSP Wąpięlsk zwróciło się z prośbą o dotacje na remont straznicy - trzębawymienić
instalację i lampy. Pracę wykonają strażacy. Chodzi o kwotę 4000zł.
K1ub Radnych Gmina Dobrych Gospodarzy powiększył się o dwóch członków.

Ad 8. p. Listkowski: Na następną sesję koniecznie ttzeba zaprosić Prezesa
Spółdzielni Mleczarskiej ROTR'' i stąd prośba do Powiatu skierowana do p.
Czarneckiego jako radnego powiatu aby powiat wsparł zaI<ład finansowo.
p. Czamecki: Chodzi o to, czy zaległości GOPS to już wszystkie czy dojdą 1eszcze z
Iatpoprzednich?
p. Wójt; zaległości zwcześniejszych lat nie były kontrolowane.
p. skarbnik: to zaIegłości wobec Państwa. Gmina ztego tytułu nic nie traci ani nic nie
zyskuje.
p. Czarnecki: Informacje na temat dofinansowania budowy i modernizacjt drog
przedstawię na rcjbliŻszej sesji.
p. sekretarz: 30. czerwca minął termin składania wniosków na ławników. Uchwała w
sprawie akceptacji ławnika podjęta zostanie na kolejnej sesji.
Dozynki odbędą się 30 sierpnia 20I5r.

Ad. 1 1 Zaml<męcie sesji.
Godz. 12.00

Protokołowała
W Krauza


